

香港抗戰及海防博物館獲何惠明先生捐贈抗戰文物藏品

Donation of War Artefacts to the Hong Kong Museum of the War of Resistance and Coastal Defence by Mr HE Huiming

我們非常榮幸獲何惠明先生捐贈抗戰文物作永久館藏。

捐贈文物來自何惠明先生的父親，東江縱隊成員何志雄先生（1925—2020）。何志雄先生是廣東惠陽人，幼年居於香港深水埗，曾參與抗戰和解放戰爭。1944年11月，他在香港烏蛟騰參加東江縱隊港九獨立大隊，為手槍隊成員。抗戰時期，他在新界和廣東一帶作戰，曾協助營救一名盟軍機師到深圳東江縱隊司令部，其後何先生留在深圳擔任東江縱隊的機槍手，直至抗戰勝利。

本次捐贈文物包括原東江縱隊港九大隊隊員通訊錄、游擊隊隊員曾使用的用品及戰後紀念章。這些抗戰文物不但豐富博物館館藏，更有助增加公眾對抗戰歷史的認識。

We are deeply honoured to have received a generous donation of war artefacts from Mr HE Huiming.

These artefacts originally belong to Mr HE Zhixiong (1925-2020), a member of the East River Column and the father of Mr HE Huiming. Mr HE Zhixiong took part in both the War of Resistance and the War of Liberation. He was a native of Huiyang, Guangdong and spent his childhood living in Sham Shui Po, Hong Kong. In November 1944, he joined the Hong Kong and Kowloon Independent Brigade of the East River Column in Wu Kau Tang, Hong Kong, as a member of the Pistol Unit. During the War of Resistance, he fought in the vicinity of the New Territories and Guangdong. He also assisted in escorting an Allied pilot to the Headquarters of the East River Column in Shenzhen. Mr HE then served as a machine gunner of the East River Column in Shenzhen until the victory of the War of Resistance.

The donation includes the address book of former members of the Hong Kong and Kowloon Independent Brigade of the East River Column, attires used by the guerrillas, and post-war commemorative medals of the War of Resistance. These artefacts enrich the museum's collection and enhance the general public's understanding of the history of the War of Resistance.



原東江縱隊港九大隊隊員通訊錄

Address book of former members of the Hong Kong and Kowloon Independent Brigade of the East River Column



東江縱隊成員的望遠鏡

Binoculars used by members of the East River Column



中國人民抗日戰爭勝利 60 周年紀念章連木盒
Commemorative Medal of the 60th Anniversary of the Victory
of the Chinese People's War of Resistance against Japanese
Aggression, with wooden box



中國人民抗日戰爭勝利 70 周年紀念章連木盒
Commemorative Medal of the 70th Anniversary of the
victory of the Chinese People's War of Resistance against
Japanese Aggression, with wooden box